
Aan de leden van de gemeenteraden en de Colleges van B&W van de MRE-gemeenten  

Geachte volksvertegenwoordiger, geachte bestuurder,  

Milieudefensie Eindhoven heeft in een open brief aan het bestuur van de Stichting Brainport en 

Brainport Development de vraag opgeworpen waarom Brainport niet op collectief niveau een 

duurzaamheidsplan heeft, zoals veel andere industriele complexen dat wel hebben. Milieudefensie 

vindt dat dat moet en heeft dat omgevormd tot enkele eisen.  

In onderstaand persbericht treft u een verkorte versie van de brief aan. De Open Brief zelf treft u als 

bijlage aan.  

Milieudefensie hoopt dat u en uw partij aandacht aan persbericht en Open Brief willen schenken, en 

dat ze voor u aanleiding zijn tot politieke initiatieven.  

Zoals ook in persbericht en brief staat, gaan wij als Milieudefensie graag met u en met uw partij in 

gesprek over dit onderwerp. 

Met vriendelijke groeten 

Namens Milieudefensie Eindhoven 

Bernard Gerard, secretaris 

 

 

Persbericht       06 sept 2021 

Milieudefensie: waarom heeft Brainport geen duurzaamheidsplan? 

Het probleem 

Ook andere industriegebieden dan Brainport kennen vormen van overkoepelende  

organisatie.  

De Werkgroep verduurzaming industrie Brainport van Milieudefensie Eindhoven heeft de 

koepelorganisaties onderzocht van de havens van Amsterdam, Rotterdam en Moerdijk, van 

Chemelot (het vroegere DSM-terrein), en van de Stichting Bedrijventerreinen Helmond. 

Deze koepels hebben allemaal zelfbindende duurzaamheidsplannen. Ze doen samen met 

zaken als energie, afvalwater, warmte, halfproducten, enzovoort.  

Brainport daarentegen heeft  dat allemaal niet. Brainport is industriepolitiek, maar Brainport 

heeft geen duurzaamheidsplannen voor eigen gebruik.  

Solliance werkt bijvoorbeeld binnen Brainport aan de ontwikkeling van dunne film-

zonnepanelen, maar Brainport heeft geen collectief plan voor de plaatsing ervan bij de eigen 



bedrijven.  

Brainport heeft bijvoorbeeld wel ambities om apparaten te bouwen die energie kunnen 

opslaan, maar toont geen ambities om die op de regionale industrieterreinen neer te zetten.  

Brainport maakt ongetwijfeld producten en machines die duurzaamheid kunnen bevorderen 

– maar die zijn steeds bedoeld voor anderen. Brainport verkoopt en anderen verduurzamen. 

Hierin onderscheidt Brainport zich van de eerder genoemde koepelorganisaties, die wel 

allemaal ambiëren om als collectief duurzaamheidsprestaties te leveren. 

Brainport heeft wel de Sustainable Development Goals van de VN getekend. Dat blijft een 

abstractie, zolang het niet tot een eigen praktijk leidt. 

De eisen 

Milieudefensie Eindhoven heeft een open brief gestuurd naar Brainport en naar de regionale 

politiek, waarin de eis wordt uitgesproken dat de Stichting Brainport (en daarmee de 

daarvan deel uitmakende sectoren bedrijven, onderwijs en overheid): 

1. de principiële erkenning uitspreekt dat een kennis- en bedrijvencluster als Brainport 

een deugdelijk duurzaamheidsplan op koepelniveau hoort te hebben 

2. voorbeelden van andere grote industriële clusters als inspiratiebron hanteert 

3. lopende, losse initiatieven op regionale bedrijfsterreinen meeneemt in de 

voorbereiding 

4. een plan opstelt, of laat opstellen, dat uiterlijk december 2022 af is en in 2023 in 

werking 

5. zich daarbij laat helpen, bijvoorbeeld door een bureau als CE Delft 

6. er met alle ondersteunende middelen naar streeft dat de aangesloten bedrijven, 

onderwijsinstellingen en overheden het nieuw ontwikkelde PPP-plan gaan invullen. 

7. op de website van Brainport Development ook een contactadres zet van de Stichting 

Brainport, die geacht wordt Brainport Development aan te sturen.  

  

Bijlage 

De tekst van de open brief 

Nadere inlichtingen 

Bernard Gerard 

secretaris Milieudefensie Eindhoven 

 

 


